
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 8. februar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 598
Vil ministeren forholde sig til, at det i rapporten ”Bevarelse af biodiversiteten i de danske 
skove”, Københavns Universitet, 2016, fremgår at mindst 75.000 ha skov skal fritages for 
skovdrift, hvis tilbagegangen af biodiversitet skal bremses, og at en indsats i statsskove
ne ikke kan stå alene, da en stor del af de danske skovarter lever i privatejede skove, 
særligt nåletræsarealerne, der planlægges udlagt i næste udpegningsrunde, kritiseres 
af forskere, samtidigt bidrager netop nåletræsarealerne positivt til klimaregnskabet? Vil 
ministeren oplyse, hvilke hensyn udover økonomi, der ligger bag ønsket om at udpege de 
vestjyske nåletræsarealer til urørt skov?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Pihl Lorent
zen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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